
Pracovná skupina POCC/CCC, 10. júna 2022

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 10. júna 2022

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina POCC/CCC

Podrobný popis aktivity:

Predsedala generálny sekretár COPA COGECA (GS) Pekka Pesonen.

 

Na schválenie a diskusiu:

návrh pozície C-C k smernici o priemyselných emisiách (IED):●

Sekretariát vypracoval návrh pozičného dokumentu k návrhu smernice. Dokument obsahuje 3 časti –
politické prehlásenie odmietajúce návrh Komisie, stručné zhrnutie hlavných obáv poľnohospodárov
a technickú vysvetľujúcu poznámku. Pozícia C-C odmieta, aby poľnohospodárstvo bolo posudzované
ako iné priemyselné odvetvia a žiada vylúčenie extenzívnej živočíšnej výroby z pôsobnosti smernice.

Diskusia:

FR reprezentantka odmietla podporiť celý dokument z dôvodu odmietnutia rozlišovania medzi
rôznymi typmi živočíšnej produkcie.

DE reprezentant tiež požiadal o viac času na interné prediskutovanie dokumentu a tiež odmietol
rozlišovanie medzi extenzívnym a intenzívnym spôsobom chovu.

PT reprezentantka uviedla, že aj ich organizácie vykonávajú internú analýzu.

UK reprezentant uviedol, že najväčšie riziko je potenciálne budúce rozšírenie oblasti pôsobnosti
smernice prostredníctvom delegovaného aktu Komisie.

AT reprezentant podporil návrh dokumentu, ale vyjadril ochotu diskutovať o agregačnom pravidle
a budúcom delegovanom akte Komisie.

IE reprezentantka vyjadrila pochopenie komentárom DE a FR, ale predsa by podľa nej mal byť
v dokumente priestor na vyjadrenie, že produkcia, kde sú zvieratá väčšinu roka vonku na pastvinách,
by nemala byť predmetom pôsobnosti smernice.

FI podporil vyjadrenia DE a FR.

Sekretariát uviedol, že sa pokúsi nájsť lepšie formulácie a dokument bude ešte predmetom diskusií
počas prezídií.

návrh prehlásenia C-C o cieľoch EÚ v oblasti obnovy prírody●

Sekretariát informoval o opakovanom odklade zverejnenia legislatívneho návrhu Komisie, do médií



ale už unikla pracovná verzia, na základe ktorej sekretariát navrhol prehlásenie, v ktorom
upozorňuje na nerealistické ciele Komisie. Stanovisko C-C bude zverejnené hneď, ako Komisia
zverejní legislatívny návrh.

Diskusia:

DE reprezentantka podporila návrh prehlásenia, aktuálne nie je vhodné riešiť obnovu  prírody, ale
zaistiť globálnu potravinovú bezpečnosť. Prípadné prostriedky pre poľnohospodárov na plnenie cieľov
obnovy by mali byť použité na riešenie problémov súvisiacich s rastúcou cenou poľnohospodárskych
vstupov.

FI reprezentantka podporila vyjadrenie DE, navrhla zahrnúť aj rolu lesníctva pri produkcii dreva.

GS informoval o rokovaní s komisárom Wojciechowskim, počas ktorého komisár uviedol, že sa
zvažuje zverejnenie legislatívneho  návrhu do letných prázdnin, čo  GS podporil. Prezidenti

C-C budú počas rokovania Rady pre poľnohospodárstvo a rozvoj vidieka podporovať odklad až po
letných prázdninách.

Na prediskutovanie: návrh stanoviska C-C k rámcu pre udržateľné potravinové systémy

Návrh odpovede do verejnej konzultácie bol prerokovaný počas POCC/CCC dňa 2. 6. 2022, návrh
stanoviska zatiaľ nebude predložený na prezídiách na schválenie, ale len na prerokovanie. Schválený
by mal byť až počas rokovania POCC/CCC v júli 2022.

Pre informáciu: zhrnutie hlasovania plenárneho zasadnutia Európskeho parlamentu v dňoch 6. – 9. 6.
2022 o balíku Fit for 55

Sekretariát referoval o výsledku hlasovania Európskeho parlamentu o niekoľkých častiach balíka Fit
for 55. Z pohľadu C-C boli kľúčové najmä hlasovania ohľadom návrhu nariadenia o emisiách,
využívania pôdy, LULUCF, CBAM a EU ETS. Navrhnutú revíziu EU ETS Parlament prekvapivo
odmietol, návrh bol vrátený na prepracovanie výboru ENVI. Návrh CBAM bol vrátený výboru ešte
pred hlasovaním o pozmeňovacích návrhoch. Parlament prijal svoj postoj k návrhu nariadenia
o LULUCF a poslanci podporili návrh Komisie, aby cieľ EÚ na rok 2030 pre čisté odstránenie
skleníkových plynov z LULUCF činil aspoň 310 mil. ton ekvivalentu CO2. Sekretariát za úspech
označil, že neboli schválené pozmeňovacie návrhy, týkajúce sa špecifických cieľov pre rôzne
kategórie pôdy (na národnej a EÚ úrovni) a takisto neprešiel špecifický cieľ, týkajúci sa 50 mil. ton
z uhlíkového poľnohospodárstva. Sekretariát ocenil podporu svojej pozície frakciami EPP, ID a ECR.

 

Podpora manifestu Donne in Campo Women for Earth

Cieľom manifestu je vybudovať alianciu žien po celom svete a prijať jednotnú víziu žien zastávajúcich
vedúcu pozíciu. Ženský výbor C-C záväzok podporil.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:



Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


